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Referandumla aç›lan kap›, 2011
seçimleri ve yeni bir anayasayla bera-
ber bu ülkenin baflta iflsizlik olmak
üzere bütün sorunlar›n›n teker teker
çözülece¤i, siyasi baflar›lar›n ekono-
mik baflar›larla taçlanaca¤› yepyeni
bir dönemin ilk ad›m›d›r. SAYFA 3
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GÖKTÜRK
UYDUSU

Bizde ülkeyi farklı
renklere ayırmak 
yok, her karıflı bizim

AK PART‹ ‹LE
YERL‹ SAVUNMA
HAMLES‹
‹flte Baflbakan›m›z›n geçen
hafta ülke savunmasi için
aç›klad›¤› milli projeleri.

Türkiye art›k kendi
milli tüfe¤ini,
uydusunu , tank›n›,
helikopterini yap›yor.
Baflbakan›m›z Recep
Tayyip Erdo¤an’›n
geçen hafta Tuzla’da
aç›klad›¤› bu
projelerdeki
üretimlerle Türkiye
yak›n zamanda kendi
savunmas›n› kendisi
üreten ülke durumuna
gelecek.  SAYFA 6-7

AANNKKAA MMEEHHMMEETTÇÇ‹‹KK--11

AALLTTAAYY AATTAAKK

12 Eylül'de Aydın'dan yüzde
64 'hayır' oyu çıkmıfltı.
Baflbakan'ın konuflması da
bu do¤rultuda oldu. "Bizim
kitabımızda ayrımcılık yok."
diyen Erdo¤an, millete
efendi olmaya de¤il,
hizmetkâr olmaya
geldiklerini söyledi.  SAYFA 5
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‹l Sosyal ‹fller Birim Baflkanlı¤ımız
ile Dünya Yafllanma Konseyi'nin
ortak organizasyonuyla gerçeklefl-

tirilen programa ‹l Baflkanımız Aziz Babufl-
cu, programın ev sahipli¤ini yapan ‹l Sosyal
‹fller Birim Baflkanımız ve ‹l Baflkan Yar-
dımcımız Nejla Sümer, ‹l Tanıtım ve Medya
Birim Baflkanımız ve ‹l Baflkan Yardımcımız
Özlem Topal, ‹l Sekreterya Birim Baflkanı-
mız ve ‹l Baflkan Yardımcımız Abdullah Gü-
ler, ‹l Gençlik Kolları Baflkanımız ve ‹l Bafl-
kan Yardımcımız Erkan Kandemir, ‹l Yöne-
tim Kurulu Üyelerimiz, ‹lçe Baflkanlarımız,
‹BB Sa¤lık Daire Baflkanı Muzaffer Saraç
ve çok sayıda teflkilat mensubumuz katıldı.

Programda bir konuflma yapan ‹l Bafl-
kanımız Aziz Babuflcu, Türk medeniyet tari-
hinde yafllıların çok önemli bir yere sahip ol-
du¤unu ve yafllılardan ö¤renilecek çok fleyin
oldu¤unu dile getirdi. ‹l Baflkanımız Babufl-
cu, yafllıların aile içinde bulunması gerekti-
¤inin altını çizerek, "Bizim medeniyetimiz-
de yafllılar için pek vakıf olmamıfltır. Çünkü
yafllılar hiçbir zaman herhangi bir kuruma
emanet edilmemifltir. Aile içerisinde yer al-
mıfl ve küçüklere örnek olmufllardır." fleklin-
de konufltu.

‹l Baflkanımız konuflmasını flu sözlerle
sürdürdü:

“Bizim medeniyetimiz yafllılara ilgi ve
özen göstermek bakımından son derece ifti-
har edilecek bir karaktere sahiptir.

Biz, bir toplumda yafllıların gördü¤ü il-
gi, alaka ve saygı düzeyinin, o toplumun in-
sani geliflmifllik ve insani kalite düzeyini gös-
teren en önemli ölçüt oldu¤una inanıyoruz.

Biz, modern zamanların getirdi¤i çürü-
me, çözülme, yalnızlafltırma, bireycileflme,
ve bencillefltirmelere ra¤men, anne baba ve
çocuklardan oluflan çekirdek aileden ziyade,
büyükanne ve büyükbabaların da yer aldı¤ı
“büyük aile” gelene¤imizi yaflatıyoruz.

Kendilerinin bakma imkânı varken, yafl-
lılarını bakımevlerine gönderenlerin bizim

toplumumuzda ayıplanıyor olması, yafllıları-
mıza ilgi ve saygı göstermenin ne denli kök-
lü bir gelenek haline geldi¤inin kanıtıdır.
Çünkü yafllılarımızın sadece yedirilip içiril-
meye de¤il, sosyal bir atmosfere de ihtiyacı
oldu¤una inanıyoruz.”

Bakacak kimsesi olmayan ya da yakın-
ları tarafından bakılmayan yafllılar için sos-
yal devletin flefkatini görmenin son derece
önemli oldu¤unu söyleyen ‹l Baflkanımız
Babuflcu, AK Parti olarak, yafllıları rahat et-
tirmek adına hem merkezi, hem yerel

yönetim alanında birçok önemli uygulamayı
hayata geçirdiklerini, hatta sosyal devletin
flefkat yüzünü göstermek adına AK Parti yö-
neticilerinin yaptıkları hizmetlere birçokları-
nın hayalinin dahi ulaflamayaca¤ını vurgula-
dı.

‹l Baflkanımız, konuflmasını flu sözlerle
tamamladı:

“‹lk baflta anne-babalarımızın çocukları,
Sonra çocuklarımızın anne-babası oluruz.
Daha sonra anne-babamızın

anne-babası, En sonunda da çocuklarımızın
çocukları oluruz.

Hepinizi saygı ve sevgiyle selamlıyo-
rum.”

‹l Sosyal ‹fller Birim Baflkanımız ve ‹l
Baflkan Yardımcımız Nejla Sümer, progra-
ma katılanlara teflekkür ederek, “Geçen yıl
da aynı tarihlerde Aktif Yafllanma Ödül tö-
reni yaptıklarını, her ilçeden 65 yafl üzeri ya-
zar, sporcu, ifl adamı, siyasetçi ve benzeri ko-
numda hala aktif olarak çalıflan büyükleri
tespit edip ödül verdiklerini dile getirdi.  

‹l Sosyal ‹fller Birim Baflkanımız ve ‹l
Baflkan Yardımcımız Nejla Sümer, yaptıkları
çalıflmaların amaçlarından bahsederek,
“Partimizin Sosyal ‹fller Baflkanlı¤ına ba¤lı
oluflturulan ve Türkiye genelinde AK Parti
‹l Teflkilatlarında var olan yafllılar Koordi-
nasyon Merkezleri, 65 yafl üzeri vatandaflla-
rımız adına çalıflmalarını yürüterek ülkemiz-
de yafllılı¤ı sorun olmaktan çıkaracak proje-
ler gelifltirip çalıflmalarına devam etmekte-
dir.”dedi.

‹l Sosyal ‹fller Birim Baflkanımız ve ‹l
Baflkan Yardımcımız Nejla Sümer'in ardın-
dan Dünya Yafllanma Konseyi Genel Baflka-
nı Dr. Kemal Aydın bir konuflma yaparak,
21. Yüzyılın en önemli sorununun küresel
ısınma ve küresel yafllanma oldu¤unu belirt-
ti. Bugüne kadar küresel ısınma alanında
kürsel çözümleri içeren politikalar olufltu-
ruldu¤unu ve bu politikalar do¤rultusunda
birtakım çalıflmaların hayata geçirildi¤ini an-
cak yafllanmaya hazır olmayan dünya için bi-
ran önce hayata geçirilmesi gereken politi-
kalar üretilmesi gerekti¤ini vurguladı. 

1 Ekim “Birleflmifl Milletler Dünya Yafl-
lılar Günü” dolayısıyla  ‹l Sosyal ‹fller Birim
Baflkanlı¤ımız ile Dünya Yafllanma Kon-
seyi'nin ortak organizasyonuyla gerçeklefl-
tirilen programa  Doç. Dr. Kamil Yaflaro¤-
lu, Gazeteci-Yazar Yavuz Bahadıro¤lu ile
Sosyal Hizmetler ‹l Müdürü Önal ‹nal-
tekin konuflmacı olarak katıldılar ve
yapılan panelde yafllıların haklarını anlat-
tılar.

Geçen yıl "en aktif yafllanan" kifli olarak
seçildi¤ini belirten eski SAT Komando 68
yaflındaki Namık Ekin ise, insanların 50-60
yafllarında hayattan so¤umaması gerekti¤ini
ve bu yafllarda her fleyin bitmifl demek ol-
madı¤ını, 60 yaflında hayatın yeni baflladı¤ını
vurguladı.

Program, Türk Sanat Müzi¤i eflli¤inde
yenilen yeme¤in ardından sona erdi.

1 Ekim “Birleflmifl Milletler
Dünya Yafllılar Günü”
dolayısıyla AK Parti ‹l Sosyal
‹fller Birim Baflkanlı¤ımız, 8
Ekim 2010 Cuma günü saat
18.00'de “Nesiller
Bulufluyor” temalı bir
etkinlikle yafllılarımızı bir
araya getirdi.

MEDEN‹ TOPLUM, YAfiLILARINA
NASIL DAVRANDI⁄INDAN BELL‹ OLUR
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12 Eylül referandumunda büyük bir
ço¤unlukla “Daha fazla özgürlük ve
daha geliflkin bir demokrasi için

Evet” ç›kmas›, gerçekten de Türkiye için yeni
bir dönemin iflaret fifle¤ini oluflturdu.

Baz› çevreler referandumun bu beklenen
etkilerini azaltmak için “mahalle bask›s›” tü-
ründen bildik tezleri gündeme getirmeye ça-
l›flt›lar ama nafile.

Türkiye art›k ça¤›n ruhuna uygun sivil, öz-
gür ve demokratik bir yörüngeye girmifltir ve
bundan dönüfl söz konusu olamaz.

Her alanda kendini gösteren toplumsal
talepler daha özgür bir bireyi, daha demok-
ratik bir devleti ve daha sivil bir anayasay›
seslendirmektedir.

Referandumun iyice belirgin hale getirdi-
¤i bu rüzgardan, bu ülkede siyaset yapan hiç
kimsenin vareste kalmas› düflünülemez.

Nitekim referandum öncesi baz› yaz› ve
konuflmalar›mda, “Referandumda Evet ç›k-
mas› halinde bundan CHP'nin de olumlu an-
lamda etkilenece¤ini, art›k vesayetçi anlay›fl-
lardan medet ummak yerine iktidara gelmek
için kendi tezlerini, plan ve projelerini halka
be¤endirmek zorunda kalacaklar› bir dönemi
idrak edeceklerini dile getirmifltim.

Son dönemlerde CHP içinde tart›fl›lan ko-
nular› biliyorsunuz.

Kim, ne derece samimi, o ayr› bir konu
ama en az›ndan bu ülkede kat› bir yasakç›l›k-
la bir yere gidilemedi¤ini görenler de var.

CHP'nin Abant toplant›s› ard›ndan flimdi
de içinde sanatç›lar›n, yazarlar›n, kanaat ön-
derlerinin, ifladamlar›n›n, sporcular›n bulun-
du¤u çok genifl kesimlerle “CHP nas›l bü-
yür” yollu görüflmeler yapmaya karar verme-
si, herhalde referandumun olumlu etkilerin-
den biridir diye düflünmek istiyorum.

fiuna her zaman içtenlikle inan›yoruz;
Sa¤l›kl› bir muhalefet, ülkemizin ilerleme-

si ad›na son derece önemli ve bizim de her
zaman talep etti¤imiz bir husustur.

Bu ülkede muhalefeti k›s›r çekiflmelerin,
kutuplaflmalar›n, ülkeyi germenin, ülkenin
hayr›na olan her fleye karfl› ç›kman›n ad› san-
mak ve hatta bu yanl›fl muhalefet fleklini anti
demokratik anlay›fllara destek ç›kmaya kadar
vard›rmak, hem ülkemize bir fley kazand›r-
mam›flt›r, hem bu tarz› benimseyenlere.

Hangi siyasi görüfle sahip olursak olal›m,
bu ülke yurttafllar›n›n daha özgür ve demok-
ratik bir havay› teneffüs etmeleri ortak derdi-
miz olmal›d›r.

Yeni ve sivil bir anayasa ortak derdimiz
olmal›d›r.

Bu ülke insanlar›na daha müreffeh bir
ekonomik yaflam sa¤lamak ortak derdimiz
olmal›d›r.

Siyasetteki yar›fl›m›z da “Bu ifli ben daha
iyi yapar›m” olmal›d›r.

Oysa CHP bu zamana kadar güttü¤ü si-
yasetle bunun tam tersini yapt›.

Baz› zamanlarda savundu¤u özgürlükçü
tezlere ve haz›rlatt›¤› raporlara bile s›rf AK
Parti hayata geçiriyor diye karfl› ç›k›p kendi
kendilerini tekzip etmekten bile kaç›nmad›-
lar.

Zaman zaman yapmaya çal›flt›klar› aç›l›m-
lar da k›sa sürede kendi içlerindeki kat› ve
statükocu duvarlara çarp›p fiyaskoya dönüfl-
tü.

Nitekim bir gün çarflaf aç›l›m› yap›p çar-
flafl› vatandafllar›m›za rozetler takt›klar›n›, er-
tesi gün de meydanlarda y›rtt›klar› çarflaflar
üzerinde gösteri yapt›klar›n› biliyoruz.

Üniversitelerdeki baflörtüsü yasa¤› konu-
sunda, s›k s›k de¤iflen görüfllere sahip olduk-
lar›n› da biliyoruz.

Ancak ne olursa olsun, sonuçta ortada
apaç›k duran bir gerçek var:

Türkiye art›k gerçekten demokratik, laik
ve sosyal bir hukuk devleti olma yörüngesine
girmifltir.

‹nflallah 2011 seçimleriyle birlikte yepyeni
ve sivil bir anayasay› da hayata geçirebilecek
bir Türkiye, art›k flahlanan bir Türkiye olacak-
t›r.

Her zaman söyledi¤imiz bir fley var:
Türkiye, dünya üzerinde pek az ülkeye

nasip olabilecek bir geliflme potansiyeline sa-
hip.

Bu potansiyelin içinde büyük bir tarihsel
tecrübe, engin bir sosyolojik derinlik, zengin
bir kültürel geçmifl ve son derece genç ve di-
namik bir nüfus var.

Yeter ki bu ülke aya¤›na vurulan pranga-
lardan kurtulsun.

Yeter ki bu ülke do¤ru zamanda do¤ru
hamleleri yapabilsin.

Yeter ki bu ülkede enerjimizi k›s›r tart›fl-
ma ve çekiflmelere de¤il, ülkemizin ufkunu
açacak plan ve projelere yo¤unlaflt›ral›m.

Referandum bu konuda hepimize yol
gösterici olmufltur, olmal›d›r.

Referandumla aç›lan kap›, 2011 seçimleri
ve yeni bir anayasayla beraber bu ülkenin
baflta iflsizlik olmak üzere bütün sorunlar›n›n
teker teker çözülece¤i, siyasi baflar›lar›n eko-
nomik baflar›larla taçlanaca¤› yepyeni bir dö-
nemin ilk ad›m›d›r.

Buraya kadar tüm söylediklerim, ayn› za-
manda 2011 seçimlerinin neden çok partili
hayat›m›z›n en önemli seçimleri olaca¤›n› da
ifade etmifl olmal›d›r.

Hepimiz bu bilinçteyiz.
Çal›flmalar›m›z› da bu bilinçle yap›yoruz

ve sürdürece¤iz.

AZ‹Z BABUfiCU
REFERANDUM

TÜRK‹YE'N‹N ÖNÜNÜ AÇTI

AK PART‹ ‹STANBUL ‹L BAfiKANI

‹ngiltere, Suriye, Ürdün, Lübnan ve Azerbay-
can'la kurulan stratejik ortaklı¤ın kapsamı ge-
niflletiliyor. Rusya'nın ardından Çin'le iliflkilerin

de stratejik ortaklık seviyesine çıkarılmasının ilk adımı dün
atıldı. Çin Baflbakanı'nın Ankara ziyaretinde konuyla ilgili
kararın yanı sıra tarihî anlaflmalar imzalandı. Buna göre ti-
caret hacmi 17 milyar dolardan 50 milyar dolara çıkarıla-
cak. Alıflverifl sadece TL ve yuan üzerinden yapılacak.

Ankara, komflularla sıfır problem, dinamik dıfl politika
hedefleri çerçevesinde önemli mesafeler alıyor. ‹ngiltere,
Suriye, Ürdün, Lübnan ve Azerbaycan ile stratejik iflbirli¤i
anlaflmaları imzalanırken, Rusya ve Ukrayna ile iliflkilerin
de bu seviyeye çıkarılmasının yol haritası çizilmiflti. Dün
stratejik ortaklık kapsamına Uzakdo¤u da dahil edildi. Çin
Baflbakanı Wen Jiabao'nun sekiz yıl sonra Türkiye'ye yap-
tı¤ı ziyaret, Ankara ile Pekin arasındaki iliflkileri yeni bir
boyuta taflıdı. Wen'in, Baflbakan Tayyip Erdo¤an'la yaptı¤ı
görüflmede 'stratejik iflbirli¤i anlaflması' için mutabakata
varıldı. Ayrıca 8 ayrı anlaflma imzalandı. Buna göre, 17
milyar dolarlık ticaret hacmi 2015'te 50 milyar, 2020'de 100
milyar dolara çıkarılacak. Ticarî iliflkiler artık iki ülkenin
para birimleri (TL ve yuan) üzerinden yürütülecek.

Konuk Baflbakan, dün Erdo¤an ile düzenledikleri or-
tak basın toplantısında da stratejik ortaklı¤ın önemine dik-
kat çekti. "Bu, iki ülke iliflkileri açısından kilometre taflı
olacak. Halklarımıza ve dünya barıflına hizmet edecek." di-
yen Wen, Türkiye'nin uluslararası camiadaki etkinli¤ini ve
gücünü de teslim ettiklerini vurguladı. Erdo¤an ise ulafltır-
ma alanında yapılan anlaflmalara iflaret etti.

Baflbakan Erdo¤an da Türkiye ile Çin arasında 8 an-
laflma imzalandı¤ını hatırlatarak, infla halindeki tren hat-
larının yanı sıra Çin ile birlikte 5 bin kilometrelik demir-
yolu daha infla edilece¤ini söyledi. Çin ile nükleer enerji
alanında da müflterek çalıflma alanlarının görüflmede
gündeme geldi¤ini ifade eden Baflbakan Erdo¤an, ekim
ayında Dıfliflleri Bakanı Ahmet Davuto¤lu'nun Çin'i ziya-
ret edece¤ini açıkladı. ‹ki ülke arasındaki ticaret hacmi-
nin 17 milyar dolar oldu¤unu söyleyen Erdo¤an, görüfl-
mede bu rakamı 2015 yılına kadar 50 milyara, 2020 yılına
kadar da 100 milyar dolara çıkartma konusunda takvim
belirlendi¤ini belirtti.

Stratejik 
ortaklık 
Çin'e açıldı
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Baflbakan›m›z Recep Tayyip
Erdo¤an, ''Kamusal alan ka-
musal alan kamusal alan Al-
lah aflkına yani bu ülkede 7

yıl öncesine kadar bu ülkede kamusal
alan yok muydu? 7 senedir literatüre
kamusal alanı soktular. Çankaya'ya 7
sene öncesine kadar rahatlıkla herkes
giriyordu, ama 7 sene önce bir kamu-
sal alan literatüre sokuldu ve ondan
sonra baflörtülüler Çankaya'ya da alın-
maz olundu. Aynı flekilde farklı yerle-
re de sokulmaz hale getirildi. Ya bu ül-
ke kimin, bu ülkenin kamu binaları ki-
min? Bunlar halkın, kamunun de¤il
mi? Buralara rahatlıkla benim vatan-
daflım giremeyecek mi?'' dedi.

Bir gazetecinin, ''Henüz Anamu-
halefet Partisi tarafından kesinleflme-
di¤i söyleniyor ama bir baflörtüsü ko-
nusunda bir rapor hazırlı¤ı vardı. Bu
rapora göre türban sorununun kamu-
sal alana yansıtılmayaca¤ı, yani yasa-
¤ın devam ettirilmesi gerekti¤i, üni-
versiteler için de Avrupa ‹nsan Hak-
ları Mahkemesi, Anayasa Mahkeme-
si kararlarının geçerli olması gerekti¤i
belirtiliyor bu çerçevede bir çözüm
olabilir mi? Mümkün görüyor musu-
nuz?'' fleklindeki soru üzerine Baflba-
kan Erdo¤an, flunları söyledi:

''Ben çok açık ve net sizlere tekrar
bir fley daha söyleyeyim. Bakın süreci
sizler yazılı ve görsel medyanın tem-
silcileri olarak yakından takip ediyor-
sunuz. Öyle zannediyorum ki bu ko-
nuyla ilgili sizlerin bu soruyu sormak-
tan her halde yorgun düflmüfl olmanız

lazım. Biz de bu soruya cevap ver-
mekten hakikaten yorulduk. Sadece
ben de¤il arkadafllarımın hepsine bu
sorular soruluyor. Fakat, ben sadece
bir fleyi sizlere söyleyeyim yasama or-
ganı ne ifl yapar? Veyahut da yasama
organından bir karar, bir kanun çık-
tıysa ve bu kanun çıktıktan sonra da
e¤er uygulama alanı bulamıyorsa ki
Anayasa Mahkemesi'nin bir müdaha-
lesi olmak suretiyle daha önce böyle
bir müdahalede bulunuldu. Fakat flu
anda anamuhalefetin lideri halkoyla-
ması esnasında olumlu bir yaklaflım
ortaya koydu. Fakat, flimdi görüyo-
rum ki farklı bazı geliflmeler var, bu-
günkü açıklamalar bu flekilde. Diyo-
ruz ki bu konuda gerçekten anamu-
halefet partisi de kararlıysa, di¤er
muhalefet partileri de bu konuda ka-
rarlıysa hemen arkadafllarımıza tali-
matları verelim, görevlendirelim. Ve
bu konuda e¤er yasal bir zemin gere-
kiyorsa, yani 'bu ifli sa¤lama ba¤laya-
lım' diyorsak, buna böyle inanıyorsak,
o zaman hemen adımı atalım, gerekli
olan neyse. Çünkü fazla bir fley de¤il
üç maddede halolacak birfley. Hemen
bu ifli bitirelim, kim samimi, kim de¤il
ortaya çıksın.''

''(Ben inancım sebebiyle baflımı
örtüyorum) diyen insanlarla ilgili
Cumhuriyetin bugün en önemli kuru-
mu bu alanda hangi kurumdur?'' diye
soran Baflbakan Erdo¤an, konuflma-
sını flöyle sürdürdü:

''Herhalde siyasi partiler de¤il, si-
yasi partilerin içindeki elamanlar da

de¤il. Neresidir? Diyanet ‹flleri Bafl-
kanlı¤ıdır. Diyanet ‹flleri Baflkanlı¤ı
bu konuda çalıflmasını yapar. Fakat,
ben bunu sayın genel baflkana da söy-
ledim. 'E¤er siz bunun yanında da
baflka çalıflma yaptırmak istiyorsanız,
siz o çalıflmanızı da yaptırın, biz de
gerekirse yaptıralım. Bir havuz olufl-
sun ve ondan sonra da hazırlıklarımı-
zı yaptıralım ve bu ifli bitirelim'. Yani
bu gündemden artık kalksın. Çünkü
bu bir inanç meselesi, inanç özgürlü-
¤üyle alakalı bir konu. ‹nanç özgürlü-
¤üne, e¤itim, ö¤retim özgürlü¤üne
artık bu perdeyi koymayalım. Artık
ortadan kaldıralım ve bu ülkede bu
genç yavrularımız artık bir huzur bul-
sunlar, anneler, babalar huzur bul-
sunlar ve problemleri ortadan tek tek
kaldıralım. 

Bazı yerlerde bakıyorsunuz anne-
ler, babalar, hanımlar testten geçirili-
yor. 'fiöyle olursa olur, böyle olursa
olmaz' gibi saçma sapan fleyler ortaya
konuldu. Yani bunlar özgürlükçü ül-
kelerde, demokratik, laik, sosyal hu-
kuk devletinde aslında olacak fleyler
de¤il. Ama ne yazık ki bu ülkede zor-
la buna alıfltırılmaya çalıflılıyor. Zorla
bir yere gitmek mümkün de¤il. Bıra-
kalım flu halkımız, özgürlük çerçevesi
içerisinde buna en güzel flekilde her-
kes yaflasın flu özgürlü¤ü herkes yu-
dumlasın. Ve bu ülkede de kimse bir-
birine flüpheyle bakmasın, özgüven
içerisinde yürüsün, birbirine saygıyla
sevgiyle muamele etsin bütün derdi-
miz bu'' 
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Baflbakan Erdo¤an, Suriye'ye
gerçeklefltirdi¤i günübirlik zi-
yarette fiam'da Suriye Devlet

Baflkanı Beflflar Esad'la bir araya geldi.
‹ki lider ardından ortak bir basın top-
lantısı düzenledi. Baflbakan Erdo¤an,
buradaki konuflmasında ilk olarak Su-
riye ile son dönemlerde geliflen iliflkile-
re de¤indi ve iki ülke arasında hükü-
metler noktasında yapılan çalıflmalar-
dan bahsetti.  Erdo¤an, ardından böl-
gede bazı sıkıntılar oldu¤unun altını çi-
zerek, Irak'ta 7 ay geçmifl olmasına ra¤-
men hala hükümetin kurulamamıfl ol-
du¤unu hatırlattı. Erdo¤an, "Irak'ta hü-
kümetin kurulamamıfl olması komflu
ülkeler olarak bizleri üzmektedir. Zira
ortada bir boflluk ve bu bofllu¤un gide-
rilmesi lazım." dedi. Bu sorunun gide-
rilmesi için "bir Iraklılık bilinciyle milli
bir hükümet kurulmasının Irak'ın gele-
ce¤i için de çok büyük önem arz etti¤i-
ni" ifade etti.

‹srail ile Suriye arasındaki barıfl gö-
rüflmelerine de¤inen Erdo¤an, "Bu ko-
nuda bafllayan bir süreç vardı. Belli bir
noktaya kadar gelmiflti. Ama o belli
noktadan sonra sürecin nasıl tıkandı¤ı
hepinizin malumudur. Gazze'ye bom-
bardımanla bu süreç tıkanmıfltır ve o
noktada kalmıfltır." ifadelerini kullandı.

Onun ardından meydana gelen
hadiseler ve Mavi Marmara saldırısının
da ortada oldu¤unu söyleyen Erdo¤an,
"Cenevre raporu da ortadadır. Bu ra-
porda bu insani olmayan böyle bir
vahfletin gaddarca oldu¤u zaten yer
almaktadır. Burada ‹srail özür dile-
mek durumundadır, ailelere tazminat-
ları ödemek durumundadır. Dokuz
flehidin üzerinden 30 mermi çıkmıfl ve
bu mermiler uzaktan de¤il, adeta in-
faz edercesine yakın mesafeden kulla-
nılmıfltır. Bunların adli tıp raporları
gerekli olan yerlere de, uluslararası
camiaya da gönderilmifl, ulafltırılmıfl-
tır. Tabi burada çok çok üzücü durum-
lar söz konusundur. Bütün bu olaylar
cereyan ederken hala burada çekim-
ser kalabilen veyahut da ‹srail'in ya-
nında yer alabilen ülke veya ülkeler
de vardır. Böyle bir insanlık suçu kar-
flısında bu takınılan tavırları tarih af-
fetmeyecektir diye düflünüyor inanı-
yorum." fleklinde konufltu. 

Erdo¤an Esad'la ayrıca Ortado¤u
sorunların üzerinde bundan sonra sü-
rece yönelik neler yapabileceklerini de-
¤erlendirdikleri belirtti. Erdo¤an, "Sık
sık yapmakta oldu¤umuz görüflmelerin
devamı üzerinde de duraca¤ız." dedi. 

‹SRA‹L
ÖZÜR
D‹LEMEL‹
TAZM‹NAT
ÖDEMEL‹

Baflörtüsü konusunda yeni bir ana-
yasal düzenlemeye ihtiyaç bulun-
madı¤ını söyleyen Arınç, böyle bir
düzenleme gerekmesi durumunda
ise kanun tekliflerinin CHP, MHP
veya BDP'den gelmesi gerekti¤ini
savundu. Gerekçesini anlatırken,
kapatılan partileri ve AK Parti hak-
kında açılan kapatma davasını ha-
tırlattı: "AK Parti hakkında en son

açılan kapatma davasının argüman-
ları içerisinde yer alan bu konuyu
yine AK Parti hakkında yeni bazı
tezgahlar düzenlemeyi amaçlayan
insanlara yem etmek niyetinde de-
¤iliz. Baflörtüsü yasa¤ına karflı çık-
mak, sadece belli partiler için bir
suçlamadır. Maalesef baflka partiler
için bu hiçbir zaman suçlama sebebi
olmamıfltır.''

Baflörtüsü
meselesini
hemen
bitirelim

Baflörtüsünü yasaklayan bir kanun yok



5
AKGÜNDEM

Büyüme hedefi
yüzde 3,5'ten
6,8'e çıkar›ld›

Maliye'den yurt
dıflı yasa¤ına
re'sen son

Baflbakan Tayyip Erdo¤an,
referandum sonrası ilk gezisi-
ni Aydın'a yaptı. Devlet Su
‹flleri (DS‹) tarafından yapı-

mı gerçeklefltirilen tesislerin toplu açılı-
flı için dün Aydın'daydı. Türkiye'nin de-
¤iflik yerlerindeki tesislerin toplu açılıflı
için bu ili seçti. "Yüzde 42'lik hayır oyla-
rını analiz etmek için" Ege Bölgesi'ne
yönelik yo¤un bir çalıflma bafllatan Er-
do¤an'ın önceli¤i Aydın'a vermesi, bu
açıdan anlamlıydı. 12 Eylül'de Ay-
dın'dan yüzde 64 'hayır' oyu çıkmıfltı.
Baflbakan'ın konuflması da bu do¤rultu-
da oldu. "Bizim kitabımızda ayrımcılık
yok." diyen Erdo¤an, millete efendi ol-
maya de¤il, hizmetkâr olmaya geldikle-
rini söyledi. Partizanlı¤ın ülkeye kay-
bettirdi¤i fleylerin farkında olduklarını
belirterek, "Bu ilden ne kadar oy çıkmıfl
diye politika belirleyenlerden asla ol-
madık, olmayaca¤ız. Hiçbir seçim son-
rasında, hiçbir halkoylaması sonucunda

Türkiye haritasını farklı renklere boya-
madık. Oy çıkmayan bölgeleri kendi
kaderine terk etmedik. Oraların da kal-
bini fethetmek için neyi gidermemiz la-
zım, bunu gidermenin gayreti içinde ol-
duk." diye konufltu.

Baflbakan Erdo¤an, Çine Adnan
Menderes Barajı'yla birlikte 10 büyük
tesisin açılıflını yaptı. Çine Barajı, Ay-
dın'ın 141 yıllık rüyası. Aydınlılar ilk kez
Sultan Abdülaziz'den talep ettikleri ba-
raja kavuflmufl oldu. Erdo¤an da konufl-
masına bu hatırlatmayı yaparak baflla-
dı. 1869'da Abdülaziz'e Çine Nehri üze-
rine bent yapılması için rapor sunuldu-
¤unu belirten Erdo¤an, merhum Bafl-
bakan Adnan Menderes'ten de flu
anekdotu aktardı: "Menderes, Yassı-
ada'dayken yakınlarına 'Hayırlısıyla flu-
radan bir kurtulayım, oturaca¤ım Çine
Çayı'nın kenarına, sö¤üt a¤açlarının yü-
zümde dolanmasının bana getirece¤i
saadetle yetinece¤im, hiçbir fleye karıfl-

mayaca¤ım.' dedi. Maalesef geri döne-
medi. Biz onun hatırasına sahip çıkıyo-
ruz ve Çine Barajı'nın adını 'Çine Ad-
nan Menderes Barajı' koyuyoruz."

Baflbakan, muhalefeti de 'ülkede ya-
pılanları görememekten' dolayı elefltir-
di. Toplu açılıflların görmezden gelin-
mesinden flikayet etti. "Bizim ısrarımız-
la Ankara'dan çıktılar. Hamd olsun
gezmeye baflladılar ama o illerin eski
halini bilmedikleri için kıyaslama yapa-
mıyorlar." göndermesinde bulundu. "‹yi
ki de fark etmiyorlar." diyen Baflbakan,
flöyle devam etti: "Zira Anadolu'daki,
Trakya'daki flu devasa eserleri fark etse-
ler, alır onları da Anayasa Mahkeme-
si'ne götürürlerdi. E¤er görebilseler flu
barajları, sulama kanallarını Danıfltay'a
götürürler. Bizde partizanlık, haritayı
renklere ayırmak yok. Bizde 'oy veren-
ler-vermeyenler' diye ayırmak yok. Ül-
kenin her karıflının çehresini de¤ifltir-
meye devam edece¤iz."

Ekonomide yaflanan bahar
havası hükümete hedef
yükselttirdi. 2011-2013 yılla-

rını kapsayan ekonomideki orta vadeli
programda yıl sonu büyüme tahmini
yüzde 3,5'ten yüzde 6,8'e çıktı. Progra-
mın temel amacı, büyümeye istikrar
kazandırmak, istihdamı artırmak ve fi-
yat istikrarını sa¤lamak olarak sıralan-
dı. Büyümenin 2011 yılında yüzde 4,5,
2012 sonunda yüzde 5 olması bekleni-
yor.Devlet Bakanım›z Ali Babacan
baflkanlı¤ında yürütülen çalıflmaların
sonuçlandırılmasıyla tamamlanan
2011-2013 yıllarını kapsayan DPT'nin
hazırladı¤ı Orta Vadeli Program, Ba-
kanlar Kurulu'nca kabul edildikten
sonra Resmi Gazete'de yayımlandı.
Program döneminde, yatırım, istihdam
ve ihracat odaklı bir büyüme stratejisi
sürdürülecek. Bu dönemde büyümenin
2010 yılında yüzde 6,8, 2011 yılında
yüzde 4,5, 2012 yılında yüzde 5, 2013
yılı sonunda yüzde 5,5 düzeyinde olma-
sı bekleniyor.

Maliye Bakanı Mehmet
fiimflek, yurt dıflı çıkıfl ya-
sa¤ı tahditlerinin, yazılı
bildirim gerekmeksizin

‹çiflleri Bakanlı¤ı kayıtlarından
re'sen kaldırılaca¤ını bildirdi. Geç-
mifl islemlerin ve mahkemelik inti-
kal edenler flu flekilde çözülecek

Referandumda kabul edilen
Anayasa de¤iflikli¤i ile yurt dıflına
çıkma hürriyetinin sadece hakim
kararıyla sınırlandırılabilece¤inin
hüküm altına alınmasının ardın-
dan, Maliye Bakanlı¤ı da uygula-
maya dönük adımlar attı. Maliye
Bakanı Mehmet fiimflek imzasıyla
‹çiflleri Bakanlı¤ına gönderilen bir
yazıda, yurt dıflına çıkıfl yasa¤ının
vatandaflın müracaatına gerek kal-
maksızın re'sen kaldırılması istendi.

Bizde ülkeyi farklı renklere 
ayırmak yok, her karıflı bizim

Uluslararası Kredi De¤erlendirme Kurulufllarından Moody's
Investors Service, ‹stanbul Büyükflehir Belediyesi'nin 2010 yılı
baflında  “Ba2”ye yükseltti¤i Kredi Notu ve 'Dura¤an' olarak
belirledi¤i görünümünü; 5 Ekim 2010 tarihli Raporunda 'Pozi-

tif' olarak de¤ifltirdi. Moody's, 'Sa¤lam bütçe denetimi ve likidite yö-
netimi sergileyen ‹stanbul Büyükflehir Belediyesi'nin büyük çaplı yatı-
rım projelerinin finansmanı ve itfasında avantajlı konumunu koruya-
ca¤ına olan inancını' vurgulamaktadır. Moody's: ‹stanbul Büyükflehir
Belediyesi bütçesinin, de¤erli menkul kıymetler ve finansal varlıklar
da dahil olmak üzere kentin sa¤lam bilançosunun sürdürülebilir oldu-
¤unu, Büyükflehir'in devam eden sa¤lam mali yönetimi ve kendi ak-
ranlarında olmayan bir finansal esnekli¤i yansıttı¤ını belirtiyor.

Moody's, Büyükflehir'in dura¤an
görünümünü pozitife çevirdi
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‹flte Baflbakan›m›z›n
müjdesini verdi¤i
YERL‹ SAVUNMAMIZ

Dünyadaki bütün piyade tüfeklerinin en iyi özel-
likleri bu silahta birlefltirildi. Yapılacak çalıflma so-
nunda silah 20 ay sonra Mehmetçi¤in elinde olacak.

Mehmetçik-1, 3 kilo 600 gram olup etkili menzili 500 metre,
dürbün ve kullanıcıya göre 5 kat büyütmeli dipçik, sessiz kurma
sistemi, kilitlemeli mekanizmaya sahip piyade tüfe¤i olarak
protatifi yapıldı.

Mehmetçik-1'in yakın muharebe ve hücre baskınlarında
kullanılmak üzere lazer takılabilen 3 kilogram a¤ırlı¤ındaki kı-
sa versiyonu da var 'Mehmetçik-1' adı verilen silah, flu anda
kullanılan G-3, Kalaflnikof ve HK 44'ten daha donanımlı.
'Mehmetçik-1'in üzerinde gece ve gündüz dürbünü, lazer poin-
ter, bomba atar ve her türlü cihazı takmaya elveriflli modüler el
kunda¤ı var. Silahta namlunun ısınmasını önleyen özel bir çelik
kullanıldı¤ı için 20 bin mermi atabiliyor, yani daha uzun ömür-
lü bir silah. Gaz piston sistemiyle çalıflan 'Mehmetçik-1', 350,
500 ve 700 metre etkili menzile sahip olmak üzere 3 model ha-
linde üretildi.

Bir metrenin altındaki nesnelerin hareketlerini de rapor edebilecek kabiliyeti olan
Göktürk Uydusu , sınırdan terörist geçifllerin engellenmesi noktasında da fayda
sa¤layacak Göktürk Uydusu'yla birlikte Türk Silahlı Kuvvetleri, havadan kendi
istihbaratını sa¤lama noktasında da önemli bir avantaja sahip olacak. 200 milyon

dolar harcanacak ve Yüksek Çözünürlüklü resimler gönderecek olan uydunun, yerli ve
yabancı sanayii iflbirli¤i içinde üretilmesi ve gelifltirilmesi öngörülüyor. Bu nedenle TAI,
TÜB‹TAK ve ASELSAN gibi kurulufllar projede rol alacak. Uydunun 600-650 kilometre
yükseklikte yörüngeye yerlefltirilmesi planlanıyor.

Türk ‹nsansız Hava Aracı (T‹HA) ANKA'nın, 17 metre kanat açıklı¤ı, bin 600 kg
kalkıfl a¤ırlı¤ıyla, kendi sınıfının en üst kapasiteli uçakları arasında yer al›yor. 7 bine
yakın parçadan oluflan  ve büyük oranda karbon kompozit malzemeden yapılan
uça¤ın gövde ve kanatları ile radar görünürlü¤ünün düflük olmasına özen gösterildi .

155 beygirlik bir dizel motora sahip ve  24 saat hava kalma kapasitesi var. ANKA, 200 kg
faydalı yük kapasitesi ile aynı sınıftaki rakiplerinden daha büyü. Efsaneye göre, bütün kuflların
flahı olup, Kaf da¤ında yafladı¤ına inanılan Anka kuflu, bilge a¤acında yaflar, ölümsüzdür ve bu
nedenle tüm zamanların bilgisine sahiptir. Bu nedenle, T‹HA'ya da özgürlü¤ün, güç ve
bilgeli¤in sembolü olan Anka kuflunun ismi verildi. ANKA, kanatlarıyla da efsanelerde
resmedilen Anka kufluna benziyor. ANKA'nın sa¤ tarafında, Kemal Atatürk imzası bulunuyor.

ANKA

GÖKTÜRK

MMEEHHMMEETTÇÇ‹‹KK--11  



7AKARAfiTIRMA

Türkiye ilk milli tankı Altay ile ilk kez kendi tankını üretecek. 600
mühendisin eseri Altay, halen envanterdeki 4 tankın görevini tek
baflına yapacak.   Türk Silahlı Kuvvetleri'ni, bölgenin en güçlü ordu-

su haline getirecek ve dıfla ba¤ımlılı¤ı azaltacak tarihi bir proje  Havada F-
16'ların modernizasyonu ve 5'inci nesil savafl uça¤ı, Atak Helikopteri; Denizde
Denizaltı projesinin ardından Kara Kuvvetleri'nin hareket kabiliyetini artıra-
cak k destek sa¤layacak.

Mevcut tanklar azami 40 kilometre hız yapabilirken Altay'ın en az 90 kilo-
metre hız yapması, aralıksız 500 kilometre dolayında yol gidebilmesi ve hare-
ket halinde iken atıfl yapabilmesi hedefleniyor.

Tankların biri, flu an Silahlı Kuvvetlerin envanterindeki 4 adet M48'in göre-
vini tek baflına yerine getirebilecek nitelikte olacak.

Aralıksız menzili 500 kilometre olacak. Hareket halindey-
ken atıfl yapabilecek.   600'e yakın ar-ge mühendisi görev

yapacak.
‹mza töreninde Baflbakan›m›z Recep Tayyip Erdo-

¤an,  yanında oturan G. Kore Milli Savunma Bakanı
Lee ve Mustafa Koç ile süre pazarlı¤ı yaptı. Erdo¤an,
ilk tankın üretilmesi için prototip çalıflmalarının
sürece¤i 78.5 aylık süreyi fazla buldu ve "Bunu biraz

kısaltalım. 78.5 ay beklemeye tahammülümüz yok"
demiflti.  

‹talyan A-129 helikopterlerinin gelifltirilmifl bir
versiyonu olan T-129, en güçlü motor olarak kabul
edilen CTS8004A motoru ile yüksek sıcaklıkta ve

yüksek irtifada uçabilme yetene¤ine sahip olacak. 
CTS8004A motoru, Irak ve Afganistan'daki tüm co¤rafi

ve iklim koflullarında hareket edebilecek flekilde
gelifltirilmiflti. 

T129 ATAK helikopteri üzerinde kullanılacak
CTS8004A olarak tanımlanan motorun, Amerikan
Honeywell ve ‹ngiliz Rolls Royce firmalarının ortak giriflimi

olan LHTEC firması tarafından ABD'nin Comanche taarruz
helikopter programı için gelifltirildi. 

CTS8004A motoru, 75 bin saatlik komponent ve 15 bin
saatlik gelifltirme testinin ardından 1993 yılında Amerikan Sivil

Havacılık Otoritesi FAA tarafından sertifikaya sahip oldu._
Gelifltirilmifl T-129 un bir önceki versiyonu A129 helikopteri, ATAK programı

kapsamında iki kez TSK pilotları tarafından kapsamlı olarak test edildi. Bu
helikopterler, Antalya'nın batısındaki da¤lık arazide (bu bölge tüm Türkiye
taranarak bulunmufl en sıcak ve en yüksek arazi kesimi olarak kabul ediliyor) 6 bin
feet irtifa (yüksek irtifa) ve 30 derecede (yüksek sıcaklık) helikopterin yeni motor
ve tam görev yüküyle baflarılı bir flekilde test uçuflları tamamlandı.

ATAK

ALTAY
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